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A ktzéreleSiű 
bejelentések sorsa 

Ülést tartott a népfront járási elnöksége 
A választások jelölő gyűlé- ágaztatását, a röszkeiek az megindult nagyszabású fej-

sein elhangzott közérdekű utcák javítását, és az ú j víz- lesztés tovább folytatását je-
bejelentéseket összegezte, és mű kútjainak bővítését, a lentik. A szilárd burkolatú 
a megoldás lehetőségeit vizs- zákányszékiek iskola építé- járdák hossza 53 kilométer-
gáita tegnap délelőtt tartott sét, a bordányiak iskolai rel nőtt öt év alatt, a víz-
e'nökségi ülésén a Hazafias napközi otthont, a deszkiek hálózat 10,4 kilométerrel, a 
Népfront szegedi járási bi- útépítést és utcai kifolyókat, villanyvezeték 45 kilométer-
z >ttsaga. Dr. Adányi József, a forráskútiak fürdőt és is- rel; a vízművek teljesítmé-
a megyei tanács járási hi- kólát, a sándorfalviak torna , nye napi 3975 köbméterrel 
vatálának osztályvezetője termet, a baksiak járdát, emelkedett. Hét körzeti or-
azzal a megállapítással kezd- fürdőt, könyvtárat, az ópusz- vosi és három fogorvosi ren-
ts beszámolóját, hogy szo- taszeriek vízművet és kis- delő épült, egy tanácsadó, 
katlanul kevés közérdekű áruházat, a pusztaszeriek egy gyógyszertár és két mű-
bejelentés hangzott el, bár üzemi konyhát a termelő- velődési ház. Űj épületek 
a jelölő gyűlések népesek szövetkezetbe — ezekhez ha- emelésével vagy a régiek 
voltak, és sokan kértek szót sonló kérelmek hangzottak felújítással összekötött bő-
véleménynyilvánításra. A el a többi községben is. vítésével jelentősen emelke-
hozzászólók többsége azon- Mi lesz a bejelentések dett a bölcsődei, óvodai és 
ban a jelölt személyéhez sorsa? Egy részük már a kollégiumi helyek száma is. 
kötötte mondanivalóját, a 
lakóhely megoldandó felada-
taiból keveset sorolt föl. Ma 

megvalósulás ú t já t já r ja . Az elnökségi ülésen máso 
Most készítik a következő dik napirendi pontként a 
ötéves terv vázlatát a köz- sándorfalvi és az öttömösi 

gvarázatul elmondta még az ségi tanácsok, most mérlege- népfrontbizottság munkája 
előadó, hogy a téli hóna- ü k a megvalósítás további szerepelt Kiss Mátyásné, il-
pokban tartott tanácstagi lehetőségeit is. Néhány olyan letve dr. Sári József községi 
beszámolókon és falugyűlé- javaslat is elhangzott, amit népfrontti tkár írásbeli jelen-
soken már fölvetették gond- előreláthatóan nem tudnak tése alapján. Mindkét köz-
j űkat a községek lakói, és a következő években megva. ségre egyaránt vonatkozik az 
ott megnyugtató választ kap- íósitani, nem a szándék, ha- a megállapítás, hogy erősö-

nem a pénzügyi fedezet pil- dik a népfrontbizottságok 
lanatnyi hiánya miatt. kapcsolata a lakossággal, a 

Dr. Kiss Imre, a járási hi- párt-, tanácsi és tömegszer-
vatal megbízott elnöke né- v e z e t e k k e l , a népfront kez-

gesiek a Kiskunhalasra vivő g f ' f / í l a t t ? 1 ^ l ő d é S f m u - f é n y e z é s e i egyre nagyobb 
út javítását, és a falu roel- t a t t a be. Beszédesek ezek a visszhangra és támogatásra 
lett elhaladó gázvezeték le- számok, a korábbi években találnak. 

Az ásotthaimiak a dűlő-
titak javítását kérték a je-
lölő gyűléseken, a pusztamér-

Beszélgetés a szakszervezeti kongresszus előtt 
A Szegedi Nyomda a IV. zették be a tanszersegélyt: mozgalom további lendületét 

ötéves, terv eddig eltelt esz 
tendeiben dinamikusan fe j -
lődött. Évről évre fokozta a 

minden évben tizenötezer megadják. Ehhez feltétlenül 
forintot osztanak szét 300— sokat várok a kongresszus-
600 forintos Összegben a tói. Talán a tudatformálás, 

műszaki, matematikai köny- leginkább rászoruló családok a tulajdonosi és a közösségi 
vek gyártását, növekedett az között. De a legfiatalabb érzés, a politikai tudat terü-
export termelése. Biztosította korosztály, az iskolások mei- ietén kell előbbre vinnünk a 
a politikai napilapok megje- lett törődnek az idősekkel, a mozgalmat. 
lenesét határidőre, valamint nyugdíjasokkal is. Az ala- Szeretnék a kongresz-
a megnövekedett megyei csony nyugdíjú dolgozóknak szuson arról is beszélni, hogy 
nyomtatványigények kielégí- szintén tizenötezer forintot a i a ku l jon ki még szorosabb 
tését. Nagy gondot fordított segélyez a TT. Állandó be- kapcsolat a fővárosi és a vi-
B minőségi színvonal javítá- teglátogatási „hálózatot" ala- . . . . m d á k k ü z ö t t S o o r . 
sára és a határidők pontos kítottak ki; üzemrészenként f ^ 1 nyomda* kozott. Spor 
megtartására. kijelölt az a 3—4 ember, aki toloinkat meghívtak egy pes-

A június 24-én megtartott ajándékcsomaggal meglátó- ti bajnokságra; többször is 
szakszervezeti választásokon gat ja a két hétnél hosszabb szeretnénk s nemcsak a 
a Szegedi Nyomda két kül- ideig távollevő betegeket. S D o r t b a _ h t a D a s z t a l a t . 
dött: Selep László szb-tit- Az ingyenes véradásban any- s P ° « ö a n —, ha tapasztalat-
ká r és Ekker János újí tás- nyira elöl járnak, hogy nem- cserekre kerülne sor. 
és bérfelelős részvételét sza- egyszer a kórházból egyenest — Feltétlenül be kell szá-
vazta meg a kongresszusra, a nyomdába telefonálnak az molnom arról is, hogy mi-

orvosok ha egy-egy megbe- j átalakítás előtt áll 
tegedett munkatarsuknak w 

műtéthez vagy más gyógy-
Selep módhoz vérre van szüksé-

ge. 
ö tven szakszervezeti tag 

kapcsolódott be az iskola-
rendszerű állami oktatásba, 
közel 200-an járnak rendsze- jeszkedésre nem képes. Ezért 

mányunk szakképzettsége is: res politikai képzésre. Meg- szeretnénk 1977—78-ra a tar-
a szedők vannak túlsúlyban, növekedett az érdeklődés az j á n i ü j l a k ó t e l e p közelébe 
A matematikai, műszaki MTESZ keretebeit szervezett , _ , . 
könyvek kis példányszámban szakmai előadások, vitadél- Kitelepítem; egy korszerű, u j 
jelennek meg ugyan, de utánok iránt. Az MTESZ- nyomdaüzem létesítését ter-

munkaigényesek: csoport taglétszáma mégha- vezi a vállalat vezetősége, 
feladatot ladja a 200. főt. * 

A szakszervezeti életről, a 
nyomda belső mindennapjai 
ról beszélgettünk 
László küldöttel. 

— Nyomdánk fő profilja 
— mondja — a matematikai, 
műszaki könyvek előállítása. 
Ehhez igazodik munkásá l lo -

a Szegedi Nyomda, s a prog-
ramfejlesztési tervekhez se-
gítséget kell kérni. A nyom-
da központi üzeme a város 
belterületén semmiféle ter-

rendkívül 
bonyolult, nehéz 
jelent a képletek szedése. 
Lassú, nagy figyelmet Rívá-
nó munkafolyamat, van úgy, 
hogy egy hasáb elkészítése 
nyolc órát vesz igénybe. A 

Kis és nagy problémák, 
A szakszervezet kezdemé- k ö z v e t l e n tapasztalatok és 

nyezésére tobb segitoakcio . . . . . . 
történt „kívülre" is. Így t a v l a t l t e r v e k egyarant elo-

, . . például az őszeszéki tanyai fordulhatnak a szegedi kül-
S ^ r i S E k i t iskolások könyvtárának meg- döttek felszólalásaiban szak-
á l l beruházási hft'el g j ^ ^ szervezetük kongresszusán. 

napközi otthonának varró-
gépvásárlása ; egy egészség-

igénybevételével egy rend-
kívül fontos, 14 millió forin-

^nkeXPA°zrtXhez szSkséges ^ g y e r m e k o t t h o n n a k pe-

(A Typographiából) 
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Interjú egy kolhozelnökkel 
5. — Az első kérdésem, 

tisztelt Gavrilkevics Be-
nedikt Branyiszlávics: meny-
nyiben befolyásolja az ön 
által vezetett Kari Liebk-
necht kolhoz munkáját, 
hogy itt, Odessza peremén 
helyezkedik el a területe? 

— Ebben bizony van jó 
is, rossz is. Előnyös a város 
közelsége, mert így könnyeb-
ben akad ú j fiatal munka-
erő és nem kell nagy távol-
ságokra szállítani az árut. 
Másrészt a három szomszé-
dos kolhoz 1950. évi egyesü-
lésekor még ötezer hektá-
runk volt, de most csak há-
romezerrel számolhatunk. A 
mi területünkön épült fel a 
nyugati lakótelep, a repülő-
tér, így aztán fogyogatott a 
föld. Tovább azonban nem 
csökkenhet, mert az meg-
bontaná a termelésszerkezet 
egyensúlyát. 

— A város közelségénél 
maradva, ez a körülmény 
mennyiben játszott közre a 
gazdálkodási profil kialakí-
tásánál? 

— Elég jelentősen. A kol-
hozunk 1930-ban alakult, 
éppen most 45 éves, s a kez-
deti útkeresés után főleg a 
háborút követően kapcsolód-
tunk be a városellátásba. 
Van 76 ezer négyzetméter 
üvegházi és fűtött fóliás te-
rületünk, kiegészítve 156 
hektár szabadföldi kertészet-
tel. 

— S a fő termékek? 
— A primőrkertészetben 

főleg paradicsom, uborka, 
zöldpaprika és némi egyéb 
korai csemege. A szántóföl-
di területen dinnye és kon-
zervgyári nyersanyag. Az 
üvegházi termékek felét az 
államnak adjuk el, felét sa-
ját üzlethálózatunkban érté-
kesítjük. 

— Hány bolttal rendelkez-
nek? 

— összesen 12 van Odesz-
szában, főleg az ú j lakó-
telepeken. A belváros jót el-
látott, tele van üzletsorral, 
így azután mi az ú j lakók-
kal együtt az ú j lakótelepek-
re „költöztünk" be. • 

— Tervezik-e továbbfej-
leszteni az üzlethálózatot? 

— Nem érdemes. Nálunk 
nem tehet magas árrést a 
kereskedelem az átvett ter-
mékekre, így az államtól is 
jó pénzt kapunk a portéká-
kért. Az az elv, hogy ne a 
kereskedelem fölözze le a 
hasznot, hanem a termelő 
jusson olyan jövedelemhez, 
amely ösztönzi a termelés 
bővítésére. A fogyasztó is 
keres ezen, mert a termelői 
árszint közelében kapja meg 
a termékeket. 

— Milyen hasznot hoz a 
városellátás? 

— A zöldségkertészetnél 
minden befektetett rubel 30 
kopejkát „fiadzik". összessé-
gében a növénytermesztésnél 
1,4 milliós, az állattenyész-
tésnél 1,2 milliós és a szőlé-
szetnél 360 ezer rubeles évi 
jövedelemmel számolunk. A 
felosztható tiszta haszon 1,6 
millió rubel körüli. (Egy ru-
bel kb. 15 forinttal egyenlő 
— a szerk.) 

— S a tagok, itt a város 
szomszédságában, ahol ezer-, 
nyi az ipari munkalehetőség, 

miként találják meg számí-
tásaikat? 

— Ott kezdeném, hogy ha-
vonként a teljes keresetet 
kifizetjük, s éves viszonylat-
ban 1500 rubeltól mintegy 
2500 rubelig terjed a része-
sedés. No de ez nem min-
den. A termelékenység foko-
zására, a tagok anyagi ösz-
tönzésére minden ledolgozott 
rubel után fél kiló búzát, 
két deka húst, két deci tejet, 
70 deka zöldséget, 20 deka 
dinnyét kap ingyenes jutta-
tásként a tag. Ha gyengébb 
az esztendő, a közgyűlés ter-
mészetesen mérsékelheti a 
természetbeni részesedést. 
Az is kedvezmény, hogy o 
kolhoztagok önköltségi áron 
vásárolhatnak termékeink-
ből. Nem kereskedelmi cé-
lokkal, hanem a család el-
látására. 

— A tagoknál maradva, 
milyen egyéb támogatást 
kapnak a kolhoztól? 

— Aki kiemelkedőbben 
dolgozik, az kiemelkedőb-
ben számíthat a közösség 
segítségére. Ha egy tag lete-
lepszik, házat épít, 6—10 év-
re kaphat a kolhoztól köl-
csönt. Ha gépkocsit vásárol, 
három évre hitelezünk neki 
pénzt részletfizetésre. De at-
tól kezdve, hogy a kolhoz 
külön segítséget nyújt a há-
zasulandó fiataloknak, zene-
iskolát tart fenn a kultúr-
házban a gyermekek számá-
ra és ingyenes juttatásokkal 
támogatja az időseket. Nehéz 
lenne most felsorolni az 
összes kedvezményt. 

— Feltehetően itt a kol-
hozban is a gazdaságos ter-
melés az alapja az anyagi 
stabilitásnak, és nem az ál-
lami támogatás? 

— Hát mi még nem igé-
nyeltünk dotációt az állam-
tól. Mindig jövedelmezőség-
gel termeltünk. Néhány adat 
ezzel kapcsolatban. A búza 
termésátlaga 42 mázsa hek-
táronként. Szőlőből 82 mázsa 
a hozam. Zöldségfélékből 

210 mázsa a hektáronkénti 
eredmény. De beszélhetünk 
az állattenyésztésről is. Más-
fél ezer jószágot tartunk, 
amiből 500 fejős tehén és 
nem kevesebb mint 4 ezer 
400 liter az évi tejhozam. 
Ezek a magas produktumok 
szavatolják a termelés gaz? 
daságosságát. 

- r Ilyen eredmények mel-
lett mit tar tanak további 
feladatuknak? 

— Az egyik az állatte-
nyésztési ágazat összevonása, 
mert az egyesülés óta három 
központban nevelik a jószá-
gokat, ami lassan gazdaság-
talanná válik. A másik el-
képzelésünk, hogy földgáz-
fűtésűre alakít juk á t az 
üvegházi kertészetet, mert 
elég költséges kőolajjal tü-
zelni. 

— Eddig a kolhozról, a 
tagokról beszélt Benedikt 
Branyiszlávics. Ha néhány 
szót mondana önmagáról? 

— Még tartott a háború, 
amikor visszarendeltek 
Odesszába a mezőgazdaság 
talpraállításához. Harminc-
egy éve lettem itt föagronó-
mits, és 1961-től elnök. 

— Kitüntetései? 
— Mindenkit a munkája 

után ítél meg a társadalom. 
A háborúban hét érdem-
renddel tüntettek ki. Az-
után megkaptam a Munka 
Vörös Zászló Érdemrendet, 
és méltónak találtak a Szo-
cialista Munka Hőse kitünte-
tésre. De a kolhozban mint-
egy 150-en rendelkeznek kü-
lönféle kitüntetésekkel. 

— Hát akkor elnök elv-
társ, jövőre a Tisza par t ján 
emeljük egymás egészségére 
a poharat? 

— Am legyen, mert en-
gem is érdekel a magyar 
mezőgazdaság, hiszen annyit 
hallottam mostanában a 
maguk iparszerű termelési 
rendszereikről . . . 

Tóth József 

gépek fele már meg is érke-
zett külföldről. 

A dolgozók szakmai tó-

dig tévé. 
— Nyomdánk tavalyi, ki-

magaslóan eredményes mun-
kájáért megkapta a Kiváló 

vábbképzésére a szakszerve- Vállalat kitüntetést — foly-
zet indít tanfolyamokat. A tatta Selep László. — S eb-
szaktanfolyamok helybiztosí- ben nem kis részük volt a 
tásához két tanulószobát ala- szocialista brigádoknak. 
kitoltunk ki a pincében. Az 
e^y'.k már el is készüK, a 
másikat most festik. 

A Szere—' Nvomda dolgo-
zóinak J7 százaléka szak-
szervezeti tag. 
ság hét fővel 

Harminchárom szocialista 
brigádunk van, közülük egy 
a szakma kiváló brigádja, 
hat a vállalat kiváló brigád-
ja, s a többi is javarészt el-

A TT-bizott- érte már az aranyfokozatot, 
működik. Ök Az alapkövetelmények telje-

Tanácsülés 
Mórahalmon 

Ülést tartott tegnap, pén- helyzetéről, fejlesztési ter-
teken Mórahalom nagyköz- veiről. 
ség tanácsa. Murányi György Muskó Jenő megyei ta-
tanácselnök beszámolt a két nácstag beszámolója után a 
ülés között kiadott döntések- számvizsgáló bizottság vá-
ről. utasításokról, valamint a lasztás óta végzett munká-
lejárt határidejű javaslatok járói tájékoztatta a résztve-

dóntenek a szociális segé- sílve vannak, de keressük, 
1 yeú_€l, az üdülések closzíá- kutat juk azokat az ú j motí-
KnccL Két évvel ezetőtt ve- vwmokat, amelyek a brigád-

végrehajtásáról. majd Dants vöket Börcsök József, a bi 
•ottság elnöke, n*ojd clőtcr-

jesztírrokkel, interpcllációk-
László igazga'n beszélt az 
általános iskolában és a Pos-
taforgalmi Szakközépisko-
lában folyó oktató-nevelő Kai, javaslatokkal zárult a 
munkáról, az intézmények tanácsülés. 

Pályázat a településfejlesztési 
világkonferencia magyar anyagának 

Az ENSZ településfejlesz-
tési világkonferenciát rendez 
a jövő évben Vancouverben, 
ahol összegezik a gyors vá-
rosiasodás tapasztalatait, 
összehasonlítják a települé-
sek fejlesztésének sikeres 
módszereit. A világkonferen-
ciát előkészítő bizottságban 
56 tagállam — köztük Ma-
gyarország — szakértői vesz. 
nek részt. A nemzetközi ta-
lálkozón az egyes országok 
delegációi nemzeti beszámo-
lóban tájékoztat ják a világ-
konferenciát országuk tele-
püléseiről. A magyar beszá-
moló bemutat ja kormányunk 
településfejlesztési prog-
ramját , továbbá azokat az 
eredményeket, ' amelyek — 
megítélésünk szerint — nem-
zetközileg is figyelemre mél-
tóak, és hasznos tapasztala-
tokkal szolgálnak a fejlődő 
országoknak. 

A világkonferencia ma-
gyar beszámoló anyagának 
kiegészítésére most az Épí-
tésügyi és Városfejlesztési 
Minisztérium pályázatot hir-
det „A te lepü l je ! : fejleszté-
sében izerzett magy. ta-
pasztalatok nemzetközi hasz-
nosításának elemei" címmel. 
A pályázók feladata, hogy a 

hazai ismeretekre támasz-
kodva olyan szakmai elve-
ket, módszereket fogalmazza-
nak meg amelyek a gyakor-
latban beváltak, hasznosítás 
előtt állnak, és a nemzeközl 
együttműködés lehetőségei-
nek is megfelelnek. Pálya-
műveikben mutassanak be 
olyan tudományos, tervezési, 
rendszertani és egyéb fej-
lesztési elveket, amelyeket a 
fejlődő országokban és ha-
zánkban is hasznosítani le-
het. 

Á tervpályázati kiírás az 
Építésügyi és Városfejlesztési 
Minisztérium gazdasági ai-
vatalában (Budapest, V. ke-
rület, Beloiannisz utca 2—4.) 
vehető át, s a kész pályamü-
veket legkésőbb november 
10-ig kell elküldeni u mi-
nisztériumba. A legjobb 
munkák díjazására 40 C00 fo-
rintot í rán joz 'ak elő. A bí-
íúló bizottság előreláthatóan 
noizmfc: y. 'ré'g hozza nyil-
vánosságra a pályázat ered-
ményét. (MTI) 


